

## Notes and Announcements

### **Clinical Guide to Epileptic Seizures**

– A first from Abbott Laboratories in cooperation with Dr. J.M. Saint-Hilaire and Notre Dame Hospital, University of Montreal.

– A Valuable Service to Medical Education

Based on spontaneous seizures, this video shows the main clinical manifestations of epileptic seizures and is based on “the classification of epileptic seizures” as defined in 1981 by the International League against Epilepsy. An original method of animation allows for correlations between the various clinical manifestations, EEG alterations and anatomical structures involved by the epileptic discharge. Examples show the great diversity of epileptic manifestations in both partial and generalized seizures and it becomes apparent that the epileptic seizure often consists of a series of different symptoms.

The video was designed for medical students as well as for interns, residents and physicians in general. It can also be useful for the paramedical personnel: nurses, psychologists, EEG technicians, etc. As for neurologists, they may use it as an introduction to a course on medical and surgical treatment of epilepsy or as part of a more general lecture on epileptic seizures and syndromes.

To schedule a viewing of this video, contact your Abbott representative or call:

	<u>Regional Code</u>
1-800-361-5651	514, 418, 613, 819, 416, 519, 705
or 1-800-361-7894	807, 403, 204, 306, 604

and ask for Customer Services.

### **Guide des Manifestations Cliniques des Crises épileptiques**

– Une grande première des laboratoires Abbott en collaboration avec le docteur Saint-Hilaire et l'hôpital Notre Dame

– Un grand service à l'éducation médicale

A partir de crises spontanées, ce vidéo montre les principales manifestations cliniques des crises épileptiques. La “classification des crises épileptiques” telle que définie en 1981 par la Ligue Internationale contre l'Épilepsie sert de base à cette démonstration. Une méthode originale d'animation permet de faire des corrélations entre les diverses manifestations cliniques, l'EEG et les structures anatomiques prises par la décharge épileptique. Les exemples choisis illustrent la grande variété des manifestations épileptiques tant dans les crises partielles que dans les crises généralisées. On comprend que la crise épileptique est souvent formée d'une succession de symptômes différents.

Ce vidéo s'adresse tant aux étudiants en médecine qu'aux internes, résidents et aux médecins en général. Il peut être utile également au personnel paramédical: infirmières, psychologues, techniciens en EEG etc. Les neurologues pourront l'utiliser comme introduction à un cours sur le traitement médical et chirurgical de l'épilepsie ou comme partie d'un cours plus général sur les crises et les syndromes épileptiques.

Afin de planifier une présentation de ce vidéo communiquez avec votre représentant des Laboratoires Abbott ou téléphonez :

	<u>Code régional</u>
au 1-800-361-5651	514, 418, 613, 819, 416, 519, 705
ou 1-800-361-7894	807, 403, 204, 306, 604

et demandez le service à la clientèle